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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2018-09-25, § 21 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 25 september 2018 kl. 17.00 – 17.50 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Torsdagen den 4 oktober 2018 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Rikard Warlenius (V) 

Lars Jilmstad (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Annika Ödebrink (S) för Måns Lönnroth (S) 

Fredrik Pettersson (S) för Jonas Svanfeldt (S) 

John Myhrman (M) för Christoffer Järkeborn (M) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Jakob Sahlin (S) 

Linda Agetoft (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

Mia Lundquist (V) 

Alicja Lindell (M) 

Anders Sätterberg (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) §§ 1-24 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Monika Gerdhem, Gustaf 

Landahl, Örjan Lönngren, Lena Mittal, Daniel Persson, Maria Svanholm, 

Emily Tjäder och personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-22, 24-25 samt 

borgarrådssekreteraren Albin Arleskär. 
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 § 21 
Medborgarskrivelse gällande åtgärder för restaurering av 
Magelungens vikar 
Dnr 2018-10748 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna och 

översända förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarskrivelse. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända frågan 

kring vegetationsröjning och rekreation till Farsta och 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltningar. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 10 september 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 

 

1 Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2 Att förvaltningen ska redovisa hur Magelungen växer igen 

samt åtgärdsförslag för att stoppa denna utveckling. 

3 Att förvaltningen säkerställer och följer upp Farsta och 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltningars arbete för 

Magelungen gällande vegetationsröjning och rekreation. 

4 Att därutöver anföra följande: 

 

Vi delar medborgarskrivelsens uppfattning om det stora 

rekreationsvärde som finns för befolkningen i närområdet 

kring Magelungen. Det lokala engagemanget för att 

levandegöra sjön har varit starkt under många decennier, inte 

minst genom föreningen Magelungens vänner. Det har under 

en följd av år utfärdats många vällovliga löften till de 

närboende vid Magelungen. Löften som ofta lett till 

besvikelser när den lokala kunskapen och engagemanget 

förbisetts av olika anledningar. Det har i perioder funnits 

många åsikter om vad som bör och inte bör göras med sjön 
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beroende av vilket perspektiv som anlagts. Alltför många 

gånger har inte verklighetsbilden gått i takt mellan det lokala 

engagemanget och stadens företrädare. Tyvärr ser vi tecken 

på detta även i detta svar på aktuell skrivelse.  

 

Det råder ingen tvekan om att Magelungen växer igen, något 

de närboende ser dagligen. Denna verklighetsbild bör tas på 

allvar och redovisas av förvaltningen. Därutöver saknar vi 

aktiva åtgärdsförslag för att motverka igenväxningen och 

åtminstone en kommentar till den vision som drivs av 

Magelungens vänner i form av rekreativa värden för sjön. Vi 

accepterar  att rekreation och vegetationsröjning inte primärt 

ingår i miljöförvaltningens uppdrag vilket föranleder att 

förvaltningen hänskjuter rekreationsfrågorna till Farsta och 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltningar. Däremot vill 

vi betona risken med att Fagersjöbornas intressen återigen 

förbises i en avvägning mellan rekreation och naturvärden 

gällande Magelungens framtid. 

 

Förvaltningens förslag om att omleda dagvatten i varje enskilt 

nytt byggprojekt innebär en mycket lång tid för att göra 

skillnad för Magelungen. Givetvis ska kraven vara höga på att 

tillkommande vatten ska hålla en hög kvalitet. Men 

Magelungens vänners förslag om att vända det dagvatten som 

idag förs ut till Mälaren från Älvsjö bör tas på större allvar. 

Därutöver har förslag om muddring funnits under lång tid, 

många gånger har verkställigheten i första hand fallit på grund 

av Huddinge kommuns motstånd. Något som enligt uppgift 

från Magelungens vänner har ändrats till det mer positiva. Vi 

delar bilden av att selektiva fördjupningar av Magelungen är 

nödvändigt. Därutöver delar vi uppfattningen att det behövs 

en långsiktig plan för vegetationsbekämpning. Den direkta 

miljönyttan med en vegetationsklippning må vara  begränsad 

men däremot en nödvändig åtgärd för ökade 

rekreationsvärden. Vi uppmanar staden att intensifiera 

klippning av undervattensväxter, vilket förvaltningen också 

instämmer i. 

 

I tider när Stockholms befolkning växer, inte minst i 

Fagersjöområdet där exploateringstrycket är relativt högt, 

behöver hänsyn tas till åtgärder som ökar människors 

välbefinnande i form av naturupplevelser. Fagersjöområdet är 

attraktivt tack vare nära till natur och vatten, dessutom med 

bra kollektivtrafikförbindelser. Sådana parametrar ska 

Stockholms stad dra nytta av när vi planerar och bygger. 

Därför menar vi att de åtgärder som framförs i 

medborgarskrivelsen är väl värda att följa så långt det är 

möjligt. Fagersjöborna, som snart blir många fler när 
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bebyggelse tillkommer längs med Magelungen, känner sig 

med rätta svikna av alla ouppfyllda löften genom åren. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


